

PENGHARGAAN

Syukur kepada Tuhan kerana memberikan saya hidup dan kekuatan untuk menyelesaikan latihan ilmiah ini. Tanpa kasih Tuhan, segala usaha saya selama ini tidak bermakna.

Saya rakamkan jutaan terima kasih kepada Dr. Tan Chee Beng di atas kesediaan beliau menyelia latihan ilmiah ini walaupun akan bercuti sabatikal. Beliau telah banyak membantu dari segi bahan bahkan kewangan, menasihati, menegur dan terbuka dalam perbincangan kami.

Sanjungan dan terima kasih setinggi-tingginya saya catatkan untuk keluarga saya yang amat mengambil berat diri saya. Pengorbanan dan kasih sayang yang diberikan tidak akan saya lupakan. Untuk ayah, ibu dan kakak Anna, segala usaha saya tidak akan berhasil tanpa kalian.

Terima kasih kepada pihak Yayasan Sabah yang telah membiayai pengajian saya di Universiti Malaya. Yayasan Sabah juga membiayai sebahagian perbelanjaan latihan ilmiah ini.

Terima kasih kepada pihak Muzium Sabah yang telah banyak memberikan pengkaji maklumat untuk kajian ini khususnya Encik Sahar. Tidak juga dilupakan pihak Perpustakaan Negeri Sabah, Perpustakaan Tun Fuad, Yayasan Sabah, Rumah Perhubungan Kerajaan Negeri Sabah Kuala Lumpur, Yayasan Sabah Kuala Lumpur dan Kakitangan Jabatan Antropologi dan Sosiologi Universiti Malaya.

Saya juga rakanan jutaan terima kasih kepada Encik Haji Abdul Rahman dan keluarga beliau di Kg. Rampaian Laut Kota Belud. Mereka banyak menghulurkan bantuan dalam kajian sigah tenunan Irranun. Begitu juga kepada keluarga Puan Halimah Binti Haji Julaidi dan ahli-ahli keluarganya di Kg. Landung Ayang Laut Kudat. Mereka banyak membantu pengkaji dalam kajian sigah sulaman Suluk Binadan. Tidak juga dilupakan penduduk kedua-dua kampung itu yang amat ramah berbual dengan pengkaji. Ucapan yang sama juga saya rakanan untuk keluarga Encik Thomas Majani dan penduduk Kg. Rampazan, Kg. Suok dan Kg. Soqoron yang telah membantu pengkaji semasa menjalankan kajian di Papar.

Terima kasih atas usaha Puan Leong Pek Chan yang membantu pengkaji mencetak latihan ilmiah ini.

Akhir sekali terima kasih kepada ahli-ahli Persatuan Mahasiswa/i Sabah Universiti Malaya yang sering bertanya "tesis... macam mana... sudah siapkah?" Kepada Albert, Peter, Vai, Mars, Rimi, Ainah, Angie, Soling, Mary dan Sibyl saya ucapkan selamat berjaya.

Paul Porodong
57880
Universiti Malaya
6 Januari 1992